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Ledamöter 

Ulla Hamilton (m) ordförande  

  

Annika Davidsson (m)  Ledningsgruppen Tk 

Berthold Gustavsson (m)  Magdalena Bosson 

Tord Bergstedt (m)  Fredrik Alfredsson 

Anna Johansson (m)  Ulla Ritzén 

Inge-Britt Lundin (fp)  Lars Jolérus 

Jimmy Lindgren (s)  Ted Ell 

Mats Lindqvist (mp)  Karin Hebel ( istf Louise 

Bill) 

   

Ersättare  Handikapprådet 

Lars Bengtson (m)  Ken Gammelgård ordf 

Bo Arkelsten (m)  Lars Gustafsson,    

Christoffer Kuckowski (m)  Ewa Ström 

Per Johansson (fp)  Bratislav Stankovic 

Lars Randerz (s)   

Milly Namiro Darlsson (s)  Övriga 

Margareta Stavling (s)  Anita Westergren 

Jonas Larsson (s)  Åse Geschwind 

Hampus Rubaszkin (mp)   

Sebastian Wiklund (v)   

Magnus Thulin   

Katarina Larsson   

 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) hälsade alla välkomna till mötet. Handi-

kapprådets ordförande Ken Gammelgård tackade för att rådet fick träffa 

nämnden. 

 

 

 



 

 

Rådet hade inför dagens möte tagit fram ett antal frågor som rådet ville dis-

kutera. 

 

Frågorna och svaren på frågorna presenteras under paragraferna nedan i 

den ordning de togs upp. 

 

§ 1 Handikapprådets roll 

Handikapprådet vill gärna föra en diskussion om hur nämnden ser på han-

dikapprådets roll och hur växelverkan mellan nämnden och handikapprådet 

kan utvecklas. Handikapprådet upplever bl.a. att återkopplingen från 

nämnden på rådets gjorda yttranden och skrivelser är så gott som obefintli-

ga. 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) svarade att man läser handikapprådets pro-

tokoll. Om inte nämnden delar rådets synpunkter så återkommer nämnden 

till rådet.  Ulla Hamilton tillade att de synpunkter som rådet framför är 

både bra och värdefulla för nämnden.  

 

§ 2 Föredragning i handikapprådet före beslut i nämnden 

Handikapprådet vill lyfta ett förslag om beslutsordning enligt vilken princi-

piellt viktiga ärenden ska vara föredragna i handikapprådet innan ärendet 

går till beslut i nämnden. I kontorets tjänsteutlåtanden ska även nämnas att 

ärendet har varit hos handikapprådet samt om handikapprådet framfört 

synpunkter. 

 

Förvaltningschefen Magdalena Bosson svarade att kontoret har blivit bättre 

på att ta in synpunkter från rådet men naturligtvis kan kontoret bli ännu 

bättre. Rådet får tjänsteutlåtanden och nämndhandlingar utsända. Fortsätt-

ningsvis ska tjänsteutlåtanden innehålla uppgifter om att rådet har haft möj-

lighet att lämna synpunkter. 

 

Handikapprådets ordförande Ken Gammelgård påpekade att det kanske är 

svårt för nämnden och kontoret att skilja mellan tillgänglighetsprojektet 

och handikapprådet.  

 

Förvaltningschefen Magdalena Bosson svarade att nämndsekretariatet 

kommer att påminna avdelningarna inför varje nämnd att handikapprådet 

ska se ärenden så snabbt som möjligt. Magdalena Bosson nämnde också att 

rådet under året har träffat alla avdelningar och att det har varit mycket 

uppskattade möten. 

 

 

 



 

 

Ledamoten Inge-Britt Lundin (fp) påpekade vikten av återkoppling mellan 

nämnden och rådet. Hon vill dessutom ha med handikapprådets synpunkter 

i tjänsteutlåtandena. 

 

§ 3 Övergripande syn på funktionshinder i verksamhetsplaneringen 

Handikapprådet vill framhålla att förvaltningen i verksamhetsplaneringen 

måste ha en mer övergripande syn på frågor om funktionshinder än vad hit-

tills varit fallet. Frågorna ska genomsyra hela verksamheten. 

 

Handikapprådets ordförande Ken Gammelgård påpekade att inte bara funk-

tionshindrade utan alla medborgare har nytta av att Stockholm görs till-

gänglig. Dessutom ska handikapprådet vara ett stöd och en hjälp till nämn-

den. 

 

Ersättaren Bo Arkelsten (m) påpekade att i kommunstyrelsens handikapp-

råd har rådet tillgång till alla handlingar. Han föreslog att TRN: s handi-

kappråd bildar en jourgrupp som går igenom alla nämndhandlingar. 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) ansåg att handikapprådet bör vara med re-

dan i beredningsprocessen. 

 

Ledamoten Berthold Gustavsson (m) ansåg att när handikapprådet är med 

tidigt i processen är det lättare att göra förändringar. Kontoret delar nämn-

dens uppfattning. 

 

§ 4 Tillgänglighet vid hotellprojekt 

På mötet med presidiet den 19 februari 2008 framförde ordföranden i han-

dikapprådet att rådet önskade få svar hur man säkrar tillgänglighetsprojek-

tets synpunkter i t ex hotellprojektet Klara konferens och Clarion Sign Ho-

tel. Rådet önskar även få veta hur nämnden tänker arbeta vidare med lik-

nande hotellprojekt. Handikapprådet önskar gärna en uppföljning kring det-

ta. 

 

Förvaltningschefen Magdalena Bosson svarade att trafikkontoret, stads-

byggnadskontoret och exploateringskontoret för kontinuerliga diskussioner 

för att hitta lösningar så att utemiljön och lokaler blir tillgängliga. 

 

Ledamoten Inge-Britt Lundin (fp) påpekade att utemiljön måste förbättras 

för de funktionshindrade, framförallt handikapparkeringen. 

 

 

 

 



 

 

 

Ersättaren Bo Arkelsten (m) berättade att i kommunstyrelsens handikapp-

råd har man gjort studiebesök på Clarion Hotel. Där blev man väl mottagen 

och hotellet är väl medvetet om de åtgärder som måste göras för att öka 

tillgängligheten. Bo Arkelsten tyckte att nämnden och handikapprådet bör 

öka antalet faktiska studiebesök. 

 

§ 5 Information om ny teknik 

Handikapprådet vill poängtera att rådet önskar bli informerade och ha möj-

lighet att lämna synpunkter på ny teknik som införs och testas. Sådan tek-

nik påverkar ofta även personer med funktionsnedsättning, som till exem-

pel de nya el-stolparna som fungerar som tankstationer för elbilar. 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) tycker att det är viktigt att handikappråden 

är med i utformningen av ny teknik. Även kontoret anser det viktigt att rå-

det är med vid utformning av ny teknik. Rådet har blivit informerade och 

fått lämna synpunkter på ny teknik t.ex. e-adept ( en Gps – sändare, där 

man kan se var personen befinner sig) och de nya trycklådorna vid över-

gångställena. 

 

Handikapprådets ordförande Ken Gammelgård framhöll att när det gäller 

ny teknik så måste staden ha en helhetssyn och tekniken måste vara anpas-

sad till hela stadens befolkning.  

  

§ 6 Enkelt avhjälpta hinder 

Handikapprådet önskar få veta hur nämnden ser på den resursbrist som rå-

der då det gäller enkelt avhjälpta hinder. Hur ska alla enkelt avhjälpta hin-

der hinna bli åtgärdade till 2010? 

 

Förvaltningschefen Magdalena Bosson informerade att arbetet med till-

gänglighet finns med i kontorets budget. 

 

Handikapprådet ser praktiska svårigheter med helhetssynen på tillgänglig-

hetsfrågor med den uppdelningen som nu finns mellan trafikkontoret och 

stadsbyggnadskontoret. 

 

Rådet önskar få veta hur kontoret ska nå målet ”Att bli världens mest till-

gängliga huvudstad 2010?”. 

 

 

 

 

 



 

 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) svarade att vi aldrig kommer att bli färdigt 

med att förbättra tillgängligheten. Målet 2010 står fast och vi måste fundera 

på hur vi går vidare med tillgänglighetsfrågorna.       

 

Förvaltningschefen Magdalena Bosson svarade att det finns mycket kvar att 

göra trots att mycket redan är åtgärdat. Hon instämde i att det är viktigt att 

ta fram riktlinjer för framtiden där handikapprådet är en naturlig samar-

betspartner. Vi måste fortsätta diskutera tillgänglighetsfrågor, inte bara 

pengar utan även vår inställning till tillgänglighetsfrågor. 

 

Handikapprådets ordförande Ken Gammelgård underströk vikten av att föl-

ja lagstiftningen inom området och de riktlinjer som trafikkontorets till-

gänglighetsprojekt tagit fram ”En stad för alla”. 

 

Förvaltningschefen Magdalena Bosson svarade att trafikkontoret, stads-

byggnadskontoret och fastighetsägarna har ett stort ansvar.  

 

Ledamoten Inge-Britt Lundin (fp) frågade hur ofta medarbetarna får utbild-

ning i tillgänglighetsfrågor? 

 

Förvaltningschefen Magdalena Bosson svarade att kontoret har haft in-

siktsutbildning för alla avdelningar där det varit frivilligt att deltaga. 

 

Ersättaren Milly Namiro Darlsson (s) påpekade vikten av planering och 

design av utemiljön för personer med funktionsnedsättningar. 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) svarade att mycket är redan byggt. Vid ny-

anläggning har staden större möjlighet att tillgodose att utemiljön blir till-

gänglig. 

  

§ 7 S:t Julianpriset 

Handikapprådet önskar även diskutera S: t Julian prisets framtid. Hur ser 

nämnden bl. a. på de uppställda kriterierna för priset? 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) nämnde att det hade kommit in 70 bidrag 

varav 8 var nominerade. Juryn väljer ut 3 bidrag som kommer att få pris. 

De kriterier som juryn bedömer bidragen utifrån är hämtade från foldern 

som tillgänglighetsprojektet på Trafikkontoret tagit fram ”32 tips hur man 

ökar tillgängligheten”. Från och med 2011 kommer S:t Julianpriset ingå i 

tillgänglighetsprojektet. 

 

 



 

 

§ 8 Tillgänglighet i stadens lokaler 

Handikapprådet vill slutligen diskutera frågan om tillgängligheten i stadens 

lokaler. Rådet har påpekat ett antal gånger att de lokaler som handikapprå-

det använder sig av i Tekniska Nämndhuset inte har den hörselutrustning 

som behövs för att alla ska kunna delta aktivt. Rådet har tillsammans med 

SBN: s handikappråd framfört synpunkter i en skrivelse till fastighetsför-

valtningen men inte fått något svar. 

  

Ordföranden Ulla Hamilton (m) påpekade att fastighetskontoret har satsat 

på tillgänglighet bl. a. har en portabel hörselutrustning köpts in, nya skyltar 

med blindskrift finns uppsatta i hela Tekniska nämndhuset. 

 

Handikapprådets ordförande Ken Gammelgård påpekade att den portabla 

utrustningen inte räcker till vid möten där fler en 8-12 personer deltar. Det 

bästa alternativet är att det finns en fast hörselutrustning. Dessutom ska 

sammanträdesrummet vara sektionerat så att även elöverkänsliga kan vistas 

i sammanträdesrummet. Det finns bra hörselteknisk utrustning på markna-

den. Det är även viktigt att sammanträdeslokalerna har bra ljus och akustik. 

 

Ledamoten Inge-Britt Lundin (fp) delade handikapprådets önskan om en 

fast utrustning. Det är angeläget att alla kan delta aktivt i mötena. Vid val 

av lösning måste dock kostnadsaspekterna beaktas. 

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) påpekade att fastighetskontoret tittar på ny 

ljudanläggning för att förbättra ljudmiljön. Hon anser att handikapprådet 

bör kontaktas innan anläggningen köps. 

 

Slutligen påpekade handikapprådets ordförande Ken Gammelgård vikten 

av att kontoret och nämnden i verksamhetsplaneringen har ett generellt per-

spektiv på funktionshindersfrågor så att dessa inte blir särfrågor.  

 

Handikapprådets ordförande Ken Gammelgård tackade för att rådet fick 

träffa nämnden.  

 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) tackade för dagens möte. 

 

*** 

Vid protokollet 

 

 

 

Anita Westergren 


